	Looking for Jesus Christ

Presented by Andrew Walker

2000 years ago God’s son Jesus Christ was born in Bethlehem in Judea.

During his short life he focused men’s thoughts on God, themselves and each other.

In such a way that for 2000 years his birth his way of life his teachings his death and his resurrection have influenced the lives of millions of people.

The truth about the Lord Jesus Christ set the world on fire.

That much is clear from reading the accounts of secular writers.

And historians of that time:

[“Christ from whom they derive their name was condemned to death by the Procurator Pontius Pilate in the reign of the Emperor Tiberius” Roman Historian Tacitus]

But it’s important to recognize that if we are going to discover the real purpose of his life we need to go to the Bible.

[Greek New Testament papyrus]

The inspired words written not only by his follows but also by the prophets that went before.

[Hebrew prophet scroll]

Often people ignore this God-given account.

They don’t bother to read it for themselves

And rely instead on traditions and preconceptions about him which don’t always agree with truth about Jesus as presented in the Bible.

The problem is that if we’re not familiar with the Bible to begin with we may find it hard to read.

And be discouraged by its complexity.

This Bible Reading Planner [* note different from Bible Reading Companion] has helped a lot of people who have experienced this difficulty.

Over a period of 12 months by following the notes and reading a short section each day those who use the planner become much more familiar with the Bible. At the same time they will discover more about Jesus Christ.

And the exciting opportunity which God has given through him.

As we look for Jesus in the Bible we will find that there are several important roles which he fulfills.

And by thinking about each of these aspects in turn we’re able to see more clearly the significance of his life, and his death, and his resurrection.

We shall find for example how Jesus the man could also be the son of God.

In seeing him as the lamb of God we begin to understand the reason for his death.

And the power of his resurrection.

And finally we shall see the joy that there is in the expectation that very soon he will fulfill his role as the coming king.

By looking for Jesus Christ in this way we shall realize the hope we can have in him.

If we are obedient to his commands.

Let’s begin by looking for Jesus the man.

And as we turn to the account of his birth at the beginning of the Gospel record we join Derek Wroughton, a Christadelphian friend of mine, just outside Bethlehem.

“And Joseph also went up from Galilee from the city of Nazareth into Judea, the city of David which is called Bethlehem… there to be registered with Mary his wife, who was with child.” (Luke 2:4-5)

It’s an amazing experience to sit outside this town of Bethlehem and to read of these events which took place almost exactly 2000 years ago.

The first 30 years of Jesus’ life were mostly spent in Nazareth, which in contrast with the unattractive and rapidly expanding town of today was then a Galilean backwater.

A hill village, something like this.

Here he grew, we are told “in wisdom and stature” (Luke 2:52)

Growing and developing along with the other children in the village community.

Most of his education would have been within the home.

And on the Sabbath at the local synagogue.

Here he would develop a knowledge, an understanding of God.

Like any Hebrew boy he would have learned by heart whole sections of the Old Testament books.

Jesus however would have learned these with added intensity.

Because they foretold so much about his own life.

Besides a thorough grounding in their religion every Jewish boy had to learn the trade of his father.

And we would be correct in assuming that Jesus was no exception (see Mark 6:3)

Since indeed he did become a carpenter we can imagine that like this boy he would have spent a lot of time acquiring the necessary skills.

We are told that Jesus was tempted exactly like everyone else. (see Hebrews 2:14-18)

And it is fair to assume that in his adolescent years he would have to face the pressures, uncertainties, and temptations of any other young man.

Gradually he would have become a well known member of the community.

But as is so often the case his immediate friends and neighbours found it difficult to realize that he was anything other than the local carpenter.  

They weren’t expecting him to be anything else.

They simply saw him as one of themselves – a man they had known all his life.

This human aspect of Jesus’ existence is very significant.

Because it shows that at every stage of his life Jesus shared the same experiences and temptations of every other human being.

And because of this we know that he is able to understand us completely.

At the same time, the fact that we see him as a man totally obedient to his father’s will gives us an example which we’re able to understand.

And which challenges us to follow.

In the Gospel of Luke we read of his conception by the power of the Holy Spirit.

And this introduces us to the idea that besides being the son of Mary he was also the Son of God.

Our view of Jesus as the Man must never diminish our understanding of Jesus as the Son of God.

From the moment of Jesus’ birth God was glorified by his son.

At first it was only Mary and her immediate family who knew about the imminent event of the birth of Jesus.

But on the night of his birth a few shepherds outside Bethlehem were also invited to share the glorious news.

It’s awe-inspiring to be here near Bethlehem knowing that on that occasion these very skies were full of angels giving glory to God for his good-will in sending his son.

Not one of those shepherds that had witnessed this glory, and then gone to visit this child could possibly doubt that this truly was the son of God. 

Let’s just think about the words that the angels sang:

“Glory to God in the highest and on earth peace, goodwill towards men” (Luke 2:14)

And it wasn’t only the angels who gave glory to God because Jesus himself would later be seen to glorify his father by his life of perfect obedience.

As he grew up Jesus’ spiritual development was of prime importance.

His real preparation came from his father in heaven.

Jesus had been born to carry out the work of God.

And as he read from the Jewish law and prophets he would find out what God expected of him.

It’s here at Jerusalem at the age of 12 that Jesus came to celebrate Passover, as part of the Jewish congregation.

In those days instead of this [Muslim] mosque stood a [Jewish] Temple to the God of Israel which Herod the Great was building.

On their return journey to Nazareth Joseph and Mary had assumed that Jesus was with the rest of the party.

After three days search it was in the outer court of the temple that they finally found him.

Listening and conversing with the religious teachers.

Jesus’ gentle reply to his mother’s scolding showed that he had begun to understand and accept his role as the son of God.

He said: “Didn’t you know that I must be in my Father’s house” (Luke 2:49)

And he continued these preparations until at the age of 30 he was ready to be baptised by John in the river Jordan.

Walking here is like walking on holy ground.

For it was here, by this very river, that God’s power was seen to alight on Jesus like a dove.

And God’s voice was heard to say “You are my beloved son in whom I am well pleased” (Luke 3:22)

This was the voice of God rejoicing that Jesus, the son of Man had shown by his life of perfect obedience that he was indeed his son.

And that the time had come for him to be given the power of the holy spirit, in full measure.

This gift of God’s power only served to intensify the conflict within Jesus between his human nature and his life as the Son of God.

For the very first time a human being had all the power of God at his command. 

Following his baptism the 40 days in the wilderness provided the first great test of his resolve to use this power only in his father’s service.

Why shouldn’t he listen to those selfish desires that were within him?

Just as they are within you or me.

Why shouldn’t he use this unlimited power to satisfy his own needs?

And make himself a piece of bread?

Then Jesus remembered the words of Moses:

“Man shall not live by bread alone but every word that proceeds from the mouth of the LORD” (Matt 4:4, Deut. 8:3)

Here in the wilderness Jesus had time to think about ways in which he would begin to persuade people to listen.

Perhaps he should use his power to perform sensational miracles?

Why shouldn’t he now jump off the top of the temple, and allow the angels of God to save him?

Again he knew that this wasn’t the way when he remembered that God his Father had caused Moses to write:

“You shall not tempt the Lord your God” (Matt. 4:7, Deut. 6:16)

Jesus knew that one day he was destined by his father to rule over all the earth, so why not use the power to seize the kingship straight away?

And thus avoid the long and difficult journey which lay ahead?

Once again it was the God given teaching of the Law [of Moses] which helped him to resolve this difficulty.

“You shall worship the Lord your God and him only shall you serve” (Matt. 4:10, Deut. 6:13)

Because of what was written Jesus knew that this was not God’s way.

He knew that he had to suffer, and bleed, and die, in order to save mankind.

He had to wear the crown of thorns before he could wear the crown of glory.

Every time we read the account of his life we cannot fail to be moved by the clarity of his teaching.

His compassionate use of the power that was given to him.

And his totally sinless life – despite the very real temptations which always beset him.

Or his words and deeds for those [words] of his Father.

Just listen to these words recorded in the Gospel of John:

“I can of myself do nothing. As I hear, I judge; and my judgement is righteous, because I do not seek my own will, but the will of my father who sent me” (John 5:30)

As we think about Jesus as the only sinless man that has ever lived and as the Son of God, completely obedient to his father’s will. We may well ask why he had to die the way he did.

The Bible explains this for us very clearly.

When Jesus came to be baptised by John the Baptist in the river Jordan, John said of him “Behold the lamb of God who takes away the sin of the world.” (John 1:29) 

John’s Jewish audience would link these words with the idea of sacrifice.

And to understand these words we have to go back to the Old Testament and the system of feasts and sacrifices called the Law of Moses.

Of the many sacrifices [in the Law of Moses] the sin offering in particular tells us more about the death of Jesus.

When an ordinary person had disobeyed the Laws of God he would take a sheep or a goat and placing his hands upon its head would confess his wrongs and then kill it.

By doing this the offerer was admitting that because of his sin he deserved to die. But God in his mercy had made a way for forgiveness, by accepting the death of the sacrifice as representing the death of the sinner.

The sin was covered.

With this principle in mind the idea of God providing his son as a sacrifice for the sins of the world begins to mean something.

Jesus was the lamb which God had provided.

However much symbols such as the lamb help us to understand the reason for Jesus’ death, it’s the reality of it that teaches about the love of God, and the loving obedience of his son.

And you can’t get closer to the reality of it than the Garden of Gethsemane.

As we look down the Kedron Valley we can just imagine Jesus and his disciples coming down from the city to this quiet retreat on the night before his death.

The word “Gethsemane” means olive press and popularly accepted site is an old olive yard at the foot of the Mount of Olives.

It lies just across the valley from the east wall of Jerusalem. And is marked today by the colourful Church of All Nations.

Most people visit the part of the garden which has been cultivated and cared for by attendant monks for 100s of years.

It was in the quietness of this less formal part of the garden that we become fully aware that it was here that Jesus came with his disciples telling them that they should pray in order to be able to face the time that lay ahead.  Then moving a little further from them he knelt down by himself to pray.

“Father if it be possible remove this cup from me. Nevertheless not my will but your will be done”. (Matt26:39)

The heart rending words of the Jewish prophet Isaiah written as they were nearly 700 years before his death capture exactly the debt we owe him.

“Surely he has born our grievances and carried our sorrows, yet we esteemed him stricken of God and afflicted. And he was wounded for our transgressions. He was bruised for our iniquities. And the chastisement of our peace was upon him. And by his stripes we are healed. For we like sheep have gone astray we have turned every one to his own way the Lord has laid on him the iniquity of us all” (Isaiah 53:4-6)

It’s possible that this hill looking like a skull could be the New Testament “Golgotha”, or place of the skull.

If so this is where the crucifixion took place and where after all the pain and suffering Jesus willingly ended his life with the words “Father into thy hands I commend my spirit” (Luke 23:46)

If Jesus had been exactly like the rest of us then all hope both for him and for us would have ended here in a tomb like this one.

All consciousness would have ceased.

And his body would have gradually corrupted.

For three days it was just like this.

Jesus the son of man lay dead.

His body lifeless.

He knew absolutely nothing.

But let’s be glad the story didn’t end here.

Because of the power God his father, and Jesus’ righteousness shown in a life of perfect obedience, on the third day God raised Jesus from the dead.

His body now incorruptible.

Through his perfect sacrifice he had made a way for faithful men and women, in spite of their human failings, to enjoy the hope of a similar resurrection.

God had chosen him to be the first born of a totally new creation.

The resurrection of Jesus Christ is the most important event recorded in the New Testament, and it provides the foundation of the Christian faith, because the resurrection of Christ is the guarantee of the resurrection of those who will follow him.

As the apostle Paul wrote:

“If in this life only we have hope in Christ we are of all men the most pitiable. But now Christ is risen from the dead and has become the firstfruits of those who have fallen asleep” (1Co15:19-20)

And the second great message of hope was given by the angels to Jesus’ disciples, as he ascended to heaven, just 40 days after his resurrection:

“And while they looked steadfastly into heaven as he went up, behold two men stood by him in white apparel and said Men of Galilee why do you stand gazing up into heaven? This Jesus who was taken up from you into heaven will so come in like manner as you saw him go into heaven” (Acts 1:10-11)

He sits at God’s right hand not only as the one who can approach his father on our behalf but with power to rule the earth, and as we look to the future, we can be sure from what we read about him in the Bible that one day very soon the Lord Jesus Christ will return to become the king of the world.

The whole purpose of the Kingdom of Christ will be to restore the world, and the people in it, so that life on earth becomes once again as God intended.

And it’s here, to this city of Jerusalem, that Jesus will return.

The Old Testament prophets leave us in no doubt that despite its checkered history this city is to be the centre of his Kingdom.

The capital of the world.

It’s thrilling to know that from this city Jesus as God’s ruler, will bring about the essential world-wide reformation.

The prophet Ezekiel tells us that at coming of the Christ in glory, this [blocked up] East Gate will be reopened for him to enter the city. And that instead of this [Muslim] mosque a new temple of the God of Israel will become the focus of worship throughout the world.

“The mountain of the Lord’s temple will be established as the chief among the mountains and all nations will stream to it. Many peoples will come and say ‘Come let us go up to the mountain of the Lord to the house of the God of Jacob’ He will teach us his ways so that we may walk in his paths. For the law will go out from Zion, and the word of the Lord from Jerusalem” (Micha 4:1-2)

So the capital of this kingdom is to be Jerusalem, and the extent of this kingdom is to be worldwide.

But what about the inhabitants of it?

The people helping with this restoration will be chosen not only from those disciples who are alive and waiting for him at his return, but also from the faithful of all generations.

Made alive again by the power of the resurrection.

Let’s just listen to the words of the apostle Paul:

“In Christ all shall be made alive, but each one in his own order; Christ the firstfruits, then when he comes those who belong to him” (1Co 15:23)

And the coming of Christ is not only a Christian concept, it originated as an essential part of the hope of Israel. This is the largest Hebrew cemetery in the world.

Parts of which date back to Biblical times.

Many of the graves are of Jews buried here outside Jerusalem waiting the coming of the Messiah.

What they had not realised is that the messiah they were looking for was none other than Jesus of Nazareth, whom they rejected once, and have, for the most part, rejected ever since. And those Jews who accepted Jesus the saviour as their messiah and who, in turn, are accepted by him would have a vital role to play, in helping Jesus Christ to bring other people to his father. 

“In those days ten men out of the languages of all nations shall grasp the sleeve of a Jewish man saying let us go with you, for we have heard that God is with you” (Zechariah 8:23)

Christ the king will come with power and glory to set up a kingdom which become the Kingdom of God his father.

The great comfort is that we have every assurance that if we are looking for Jesus he will be looking for us, just as he looked for his first disciples 2000 years ago.

And if we try to follow him he will as of us exactly what he asked of them; 

Jesus met many of his friends here on these shores of lake Galilee. 

And when he called them they showed their absolute faith and trust in him, by leaving everything and following him.

Later in his life Jesus said “You are my friends if you do whatever I command you” (John 15:14)

To follow the commandments of Jesus are a lifelong challenge. But the first steps are very clear.

The very first command is that we must believe.

We must have exactly the same kind of faith and trust in him that was shown here by his first disciples.

And the second command is to be baptised just as Jesus was.

And, just as in his case, this is a ritual in which we show our obedience to the word of the Father.

But it’s more than that, for Jesus showed his love for us in his death.

As he said himself “Greater love hath no man than this, that he should lay down his life for his friends” (John 15:13)

By baptism we show that we recognise that we are sinful, and that without Jesus as our saviour we have no hope. Death would be the end of everything.

So we’ve seen Jesus as a unique man.

Conceived by the power of God.

Born of a human mother.

We’ve seen him choosing to live as God wanted him to live.

Dying as God wanted him to die.

Brought to life by the power of God.

And coming again to show God’s glory in his kingdom.

Now whether we look for Jesus or not, he will soon come as king.

If we ignore him we shall eventually suffer despair and death.

But if we find him he will certainly bring us joy and hope and life.

Make sure that you are really looking for Jesus Christ and are ready for his coming.

[insert: Ask and it shall be given unto you. Seek and ye shall find. Knock and it shall be opened unto you. (Matthew 7:7)]

[insert: Thank you for watching]

CALS production.
	寻找耶稣基督
介绍人：安德鲁·沃克
2000年前， 神的儿子耶稣基督诞生在犹大的伯利恒。

在他短暂的一生中，他集中体现了人类对神、对自己以及相互之间的看法。

自他诞生起的2000年来，他的生活方式、他的教义、他的死亡与复活影响了数百万人的生活。

关于主耶稣基督的真相震憾世界。

即使是通过阅读非宗教的作品，我们也能认识很多事实。
例如：耶稣时代的一位历史学家曾经这样写道：

[“在台比留皇帝统治时期，基督被庞提乌斯·彼拉多定罪判处死刑。一些人信仰以这个人命名的宗教。”
——罗马历史学家塔西佗]
重要的是我们要认识到，想发现耶稣生活的真正目的，我们需要阅读圣经。

[希腊语新约圣经手稿]

受感动而写出 神的话不仅仅出于基督的门徒之手，而且还出于那些生活在他前面的先知之手。
[希伯来语先知古卷]
人们常常忽视这部神赐予我们的启示。

一些人觉得要自己阅读这些材料太麻烦。
他们不依靠圣经，却依赖一些传统的关于耶稣的说法和偏见，但传统观点中关于耶稣的内容并不总是符合圣经展现的真理。
问题就在于,如果我们对圣经不熟悉，我们就觉得圣经很难阅读。
我们会因为圣经的复杂性而感到气馁。

圣经阅读计划[*说明：不同于圣经阅读伴侣]帮助过许多面临这种困难的人。

在12个月里每天按照说明阅读一小部分，使用该计划的人将对圣经越来越熟悉。他们会学习到更多的关于耶稣基督的知识，
还能了解神通过耶稣赐予我们的一个令人激动的机会。
当我们在圣经里寻找耶稣时，我们发现他应验了几种不同的重要的角色。

依次思考每一个角色，我们就能更加清楚地认识到他的生、死以及复活的意义。
例如，我们将发现作为人的耶稣如何还能做神的儿子。
看到他作为神的羔羊，我们就开始理解他死亡的原因。
以及他复活的能力。
最终我们将获得一种充满快乐的期盼：盼望耶稣快回来做王。
以这种方式寻找耶稣基督，我们就能认识到我们的希望就在他身上。
当然是如果我们遵循他的诫命的话。
让我们开始寻找耶稣这个人。
现在让我们打开圣经，找到马太福音记载耶稣出生的章节。这是德里克•朗顿，他是我的朋友，也是一位基督弟兄会成员。我们一起来到了伯利恒城外。
“约瑟也从加利利的拿撒勒城上犹太去，到了大卫的城，名叫伯利恒，因他本是大卫一族一家的人，要和他所聘之妻马利亚一同报名上册。那时马利亚的身孕已经重了”(路加福音2：4-5)。
坐在伯利恒城外，阅读这些几乎刚好发生在2000年前的事情，真是一次绝妙的体验。
耶稣30岁以前主要生活在拿撒勒。形成对比的是，今天正悄然发生巨变的城镇，在当年是加利利未开化之地。
是一座小山村，或者诸如此类的小地方。
他在这里长大，圣经告诉我们“耶稣的智慧和身量都一齐增长”(路加福音2：52)。
耶稣在村子里和其他孩子一起长大、发展。
他所接受大部分的教育应该是在家里完成的。
此外，他还在安息日在当地会堂参加聚会。

在那里他可以学习关于 神的知识。

和其他希伯来男孩一样，他应该用心背诵过全部的旧约圣经。
但耶稣应该付出了额外的努力来学习圣经。
因为这些书预言了关于他自己生命的那么多事情。
除了彻底了解他们的信仰之外，每个犹太男孩都得学习父亲的行业。
耶稣应该也不例外(参见马可福音6：3)
他确实做过木匠，我们可以想像他像这个男孩一样必须花费许多时间学习木匠的技巧。
圣经还告诉我们，耶稣就像其他每个人一样受到试探(参见希伯来书2：14-18)。
我们有理由认为他在青少年时期必须面临压力、不确定性以及其他年轻人会遇到的试探。
渐渐地他成了社区里的知名人士。
但他周围的朋友和邻居很难看出他与当地的其他木匠有什么不同。
他们没有预料到他会有什么特别。
他们把他看作自己其中的一员–他们对这个人的生活了如指掌。

耶稣的人性方面的特征是非常明显的。
因为耶稣在生命每个阶段的经历都和其他人没有什么两样。他也同样受试探。
因此，我们知道他完全能理解我们。
同时，我们把他看成是一位完全顺从父的旨意的人，他也为我们树立起一个我们能够理解榜样。
是我们应该效法的、也是充满挑战性的榜样。
路加福音记载了马利亚被圣灵感孕的经过。
它向我们介绍，耶稣除了是马利亚的儿子以外，也是神的儿子。
我们把耶稣看作人，决不会妨碍理解耶稣是神的儿子。
从耶稣诞生的那一刻起，神就因为他的儿子而得荣耀。
最初只有马利亚及其家人知道耶稣即将诞生的事情。
但在耶稣出生的那个晚上，伯利恒以外的几位牧羊人就知道了这个好消息。
我们现在位于伯利恒附近，知道那个时刻天上到处都是天使，赞美 神，因为神出于自己的美意差遣他的儿子，这是多么令人心怀敬畏的时刻啊。

牧羊人中没有人曾见过这样的荣耀，他们接下来去看这个小孩，很可能怀疑他是不是真是神的儿子。
让我们回想一下天使们唱的歌：
“在至高之处荣耀归与神！在地上平安归他所喜悦的人”(路加福音2：14)！
不是只有天使荣耀神，耶稣后来也以他完全顺从的生命荣耀他的父。
随着他的成长，耶稣属灵方面的发展更加明显。
他真正的预备来自天上的父。
耶稣生下来为的是执行父的工作。
当他阅读犹太人的律法和预言时，他知道那些经文代表神对他的期待。
这里是耶路撒冷。耶稣12岁时曾经到这里参加犹太人的逾越节圣会。 
那时在此矗立的不是穆斯林的圆顶清真寺，而是大希律王正在建造的犹太神殿。
在回拿撒勒的路上，约瑟和玛利亚以为耶稣和其他人走在一起。

他们找了三天，结果最后在神殿的外院找到了他。
他在听神殿的老师讲道，和他们交谈呢。
耶稣温和地回答他母亲的责备，表示他已经理解和接受作为神儿子的角色。
他说：“岂不知我应当以我父的事为念吗”(路加福音2：49)？
他继续为此作准备，直至30岁在约旦河接受约翰的洗礼的时候。
走在这里就如同走在一片神圣的土地上。
因为就在这里，就在这条河边，神的能力像鸽子一样降落在耶稣身上。
有神的声音从天上来，说：“你是我的爱子，我喜悦你”(路加福音3：22)。
这是神喜悦的声音，耶稣，人的儿子以他完全顺从的生命显示他的确就是神的儿子。
他被赐予圣灵的能力，而且是“没有限量的”，这个时候已经来临了。 
在耶稣的人性与他作为神儿子发生冲突时，圣灵的能力能够帮助他战胜试探。
因为这是第一次人能够完全支配这种来自神的能力。
受洗后的耶稣在旷野接受第一次为期40天的大的考验，他决心将圣灵的能力只用在服务于神方面。
他为何不听从自己的欲望呢?
就像你和我一样，每一个人内心都有欲望。
他为何不利用这无限的能力满足自己的需求呢?
例如，为自己作一块饼呢?
这时耶稣想起了摩西的话：
“人活着，不是单靠食物，乃是靠神口里所出的一切话”(马太福音4：4，申命中记8：3)

此时，在旷野里的耶稣有时间思考如何劝说百姓听从自己的话。
他可以用这种能力创造出一些引起轰动的奇迹吗?
他现在应不应该从殿的屋顶跳下去，让神的天使救他吗?
他再次知道这不是应该做的事情，他想起神他的父曾经吩咐摩西记着说：
“不可试探主你的神”(马太福音4：7；申命记6：16)。
耶稣知道注定有一天他会接受父的指派，统治整个地球，所以，为何不使用这种能力立即夺取王位呢?
这样，他在人生道路上漫长而艰苦的旅行不是可以避免了吗?
神赐予的摩西律法中的教训再次帮助他解决了这个难题。
“当拜主你的神，单要侍奉他”（马太福音4：10，申命记6：13)。
耶稣凭这些写下来的经文，就知道这种方式不是神喜悦的。
他知道自己必须经历受苦、流血、死亡才能拯救人类。
他必须先戴上荆棘冠冕，才能后戴上荣耀的冠冕。
每一次阅读关于他生活的记载，我们不能不被他明确的教训所感动。
他富有同情心地使用神赐给他的能力。
他的生活是完全无罪的–仅管真正的试探一直困扰着他。
他的所言所行都谨遵父的话。
请听约翰福音中记载的那些话：
“我凭着自己不能做什么。我怎么听见就怎么审判。我的审判也是公平的；因为我不求自己的意思，只求那差我来者的意思”(约翰福音5：30)。
我们把耶稣看作在世上惟一无罪的人，作为 神的儿子，他完全顺从父的旨意。我们或许会问为什么他会以那样的方式死亡。
圣经非常清晰地为我们做了解释。
当耶稣来到约旦河接受施洗约翰的洗礼时，约翰说他：“看哪，神的羔羊，除去（或背负）世人罪孽的”（约翰福音1：29）。
听见约翰那些话的犹太人应该会把这些话与献祭联系起来。
为了理解这些话，我们必须回到旧约圣经以及被称作摩西律法的献祭制度。
在摩西律法规定的许多献祭仪式中，赎罪祭特别告诉我们耶稣的死亡。

当某个普通人违抗神的律法时，他要带着绵羊或山羊，把手按在它的头上，承认自己的误行，然后杀死动物。
这么做，献祭人承认自己因罪应该死亡。但神出于怜悯为赦罪开辟了一条道路，他接受献祭牲的死亡代表罪人的死亡。
罪因此得遮盖。
记住这条原则，神为了世人的罪孽牺牲他儿子的想法就有意义了。
耶稣是神预备的羔羊。
无论这头羔羊的象征意义在何种程度上能帮助我们理解耶稣死亡的原因，但这个事实为我们传授了神的爱心以及他儿子顺从的爱心。
没有比客西马尼园发生的事情更能帮助我们了解事实。
当我们俯视汲沦谷时，我们可以想像耶稣在死亡前的那个夜晚带着门徒从城里回到这个安静之地。
“客西马尼”这个词的意思是橄榄油压榨，公认的地点在橄榄山脚下一个古老的橄榄院。
它是耶路撒冷东墙穿越峡谷的地方。今天各国五颜六色的教堂引人注目。
绝大部分游人来参观的是这个被僧侣种植和管理数百年的园子。
走在园子的一个不太显眼安静的地方，我们完全明白耶稣曾带着门徒来到这里，教导他们要作祈祷才能渡过目前的困难。然后耶稣又向前走，亲自下跪祈祷。
“我父啊，倘若可行，求你叫这杯离开我。然而，不要照我的意思，只要照你的意思。”(马太福音26：39)
耶稣的死是为了转嫁我们的过犯。在此之前大约700年前，犹太先知以赛亚就写下了这些令人揪心的话：
“他诚然担当我们的忧患，背负我们的痛苦；我们却以为他受责罚，被神击打苦待了。哪知他为我们的过犯受害，为我们的罪孽压伤。因他受的刑罚，我们得平安；因他受的鞭伤，我们得医治。我们都如羊走迷；各人偏行己路；耶和华使我们众人的罪孽都归在他身上”(以赛亚书53：4-6)。

很可能是因为这座小山看上去像骷髅，新约圣经才称之为“各各地”，或骷髅地。
如果是这样，这里便是耶稣被钉十字架的地方，他心甘情愿地接受一切的苦难，并且以下面的话结束自己生命：“父啊！我将我的灵魂交在你手里”(路加福音23:46)。
如果耶稣仅仅像其他人一样，那么他的希望以及我们的希望都要在这个坟墓里结束了。
将来不会有任何知觉。
他的身体会渐渐腐烂。
那三天就是这个样子。
人子耶稣躺在那里死了。
他的身体没有生命。 
他绝对毫无所知。
但值得我们高兴的是故事并没有就此结束。
由于父神的大能，以及耶稣在完美顺从的生活中显示出来的公义，神在第三天让耶稣从死亡中复活了。
现在他拥有的是不能朽坏的身体。
他通过完美的献祭为有信心的人开创了一条道路，仅管他们有人性的弱点，却共同拥有复活的盼望。
神已经拣选耶稣为完全新生者中的首生。
耶稣基督的复活是记录在新约圣经中最重要的事情，它是基督徒信仰的基础，因为基督的复活是所有跟随他的人复活的保证。

正如使徒保罗所写的那样：
“我们若靠基督，只在今生有指望，就算比众人更可怜。但基督已经从死里复活，成为睡了之人初熟的果子”(歌林多前书15：19-20)。
这个盼望的第二个重要消息是天使告诉耶稣门徒的，就在耶稣复活40天之后升天时：

“当他往上去，他们定睛望天的时候，忽然有两个人身穿白衣，站在旁边，说：‘加利利人哪，你们为甚么站着望天呢？这离开你们被接升天的耶稣，你们见他怎样往天上去，他还要怎样来”（使徒行传1：10-11）。
他坐在神的右边，不但能代表我们靠近他的父，还有能力统治这个地球，当我们期待未来时，我们信心十足地相信在圣经里读到关于耶稣的消息，即他会在不久的将来回来做世界的王。
神国的全部目的是复兴这个世界、世上的百姓，使地球上的生活再次成为神所喜悦的样子。
耶稣将回到这里，耶路撒冷。
旧约圣经不容置疑地告诉我们，仅管历史多变，耶路撒冷将成为神国的中心。
也是世界之都。
知道耶稣将在这座城市里作为代表神的统治者，使全世界发生实质性的变革，我们多么激动啊。

先知以西结告诉我们基督将荣耀地来临，这面现在被封锁的东门将为他打开，便于他进城。取代这座穆斯林清真寺，以色列新建立的神殿将成为全世界崇拜的中心。
“耶和华殿的山必坚立，超乎诸山，高举过于万岭；万民都要流归这山。必有许多国的民前往，说：来吧，我们登耶和华的山，奔雅各神的殿。主必将他的道教训我们；我们也要行他的路。因为训诲必出于锡安；耶和华的言语必出于耶路撒冷”(弥迦书4：1-2)。

神国的首都在耶路撒冷，神国的范畴在全世界。

其中的居民包括哪些人呢?
帮助复兴这个世界的人不仅从那些活着、等待他回来的信徒当中拣选，而且还从各个不同世代的信徒当中拣选。
这些信徒将依靠神复活的大能再次得到生命。
让我们想一想天使们唱的歌：
“但各人是按著自己的次序复活：初熟的果子是基督；以后，在他来的时候，是那些属基督的”(哥林多前书15:23)。
基督的来临不只是一个基督教的概念，它只是起源于以色列盼望的实质。这是世界上最大的希伯来墓地。
有一部分墓地可以追溯到圣经时代。
犹太许多坟墓都埋在这里，耶路撒冷城外，盼望弥赛亚的降临。
他们还没有认识到的是，他们正在寻找的弥赛亚正是拿撒勒人耶稣，就是他们曾经拒绝过，并且大部分人大部分时间都拒绝接受的人。那些接受耶稣救世主为他们弥赛亚的犹太人同样也被耶稣接受，他们肩负重大的责任，帮助耶稣基督引导其他人归于他的父。
“在那些日子，必有十个人从列国诸族中出来，拉住一个犹大人的衣襟，说：‘我们要与你们同去，因为我们听见神与你们同在了’”(撒迦利亚书8：23)。
基督国王将带着能力和荣耀归来，建立父神的国。
最大的安慰是，我们相信如果我们寻找耶稣，他也会寻找我们，就像他在2000年前那样寻找最初的门徒一样。
如果我们尽力跟随他，他会根据我们的信心与行为奖赏我们;
就是在这里，加利利湖畔，耶稣找到很多跟随他的人。
当耶稣召唤他们时，他们绝对依赖和信仰他，抛弃一切随他而去。
后来耶稣说：“你们若遵行我所吩咐的，就是我的朋友了”（约翰福音15:14)。
遵行耶稣的吩咐是毕生的挑战。但最初几步是非常明确的。
第一条命令是，我们必须信。
我们必须像他最初的门徒那样信仰和依赖他。
第二条命令是，我们要像耶稣那样受洗。
受洗是一种仪式，表示我们愿意像耶稣那样顺从天父的话语。
其重要性不仅于此，因为耶稣通过他的死显示出他对我们的爱心。
耶稣亲口说：“人为朋友舍命，人的爱心没有比这个大的”(约翰福音15:13).
通过受洗，我们认识到我们是罪人，没有耶稣作为我们的救世主，我们就没有希望。死亡将成为一切事物的终结。
所以，我们看到的耶稣是一位独特的人。
因神的能力而受孕。
由人类的母亲所生。
我们看到他选择按照神希望的那样去生活。
像神希望的那样死去。
又靠神的能力复活。
将来要再次降临，在神国里显示神的荣耀。
现在，无论我们是否期盼耶稣，他都要回来做王。
如果我们忽视他，我们将最终遭受绝望与死亡。
但如果我们找到了他，他一定会带给我们欢乐与生命的盼望。
要确保你正在真的寻找耶稣基督，准备好迎接他的来临。
[insert：你们祈求，就给你们。寻找，就寻见。叩门，就给你们开门”(马太福音7：7)]

[insert：谢谢观看］
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